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Side 2

Spørgsmål:

Ad. samrådet med skatteministeren den 9. november 2011 om alm. del – samrådsspørgsmål 
E-G (afgiftsstigninger og grænsehandel m.v.).

Vil ministeren oversende provenuberegninger, der inddrager ”ketchup-effekten” ved af-
giftsstigningerne på øl og sodavand?

Svar: 

Nej. Skatteministeriet har ikke tidligere foretaget beregninger af ketchupeffekter vedr. øl og 
sodavand. Desuden er der ikke grundlag for at inddrage ketchupeffekter i provenubereg-
ninger af afgiftsstigninger på øl og sodavand, på samme måde som det er gjort med f.eks. 
cigaretter, jf. min besvarelse af SAU alm. del spørgsmål 110, idet der er tale om afgifter og 
forhøjelser af helt forskellig størrelsesorden. 


